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[Formanden] 
behandling og henvise dem til fornyet ud- 
valgsbehandling. Jeg foreslår derfor, at sager- 
nes behandling standses, og at lovforslagene 
henvises til fornyet udvalgsbehandling. Hvis 
ingen gør indsigelse mod dette forslag, vil jeg 
betragte det som vedtaget. (Ophold). Det er 
vedtaget. 

Sagernes videre behandling stilles herefter 
i bero. 

Den næste sag på dagsordenen var: 

10) Anden behandling af lovforslag nr. L 188: 
Forslag til lov om ændring af  kildeskattelo- 

ven. (Statens afregning til kommuner og amts- 
kommuner af indkomstskat og kirkelige afgif- 
ter for kalenderåret 1983). 

(Fremsat 20/4 83. Første behandling 26/4 
83. Betænkning 27/5 83). 

Der var stillet I ændringsforslag i betænk- 
ningen. 

Uden for betænkningen var der ikke stillet 
ændringsforslag. 

Forhandling 

Formanden: 
Jeg forstod på hr. Svend Erik Hovmands 

forslag, at ønsket om at stille sagerne i bero 
også omfattede dette lovforslag. 

Jeg foreslår derfor, at sagens behandling 
standses, og at lovforslaget henvises til forny- 
et udvalgsbehandling. Hvis ingen gør indsi- 
gelse mod dette forslag, betragter jeg det som 
vedtaget. (Ophold). Det er vedtaget. 

Sagens videre behandling stilles herefter i 
bero. 

Den næste sag på dagsordenen var: 

11) Anden behandling af lovforslag nr. L 202: 
Forslag til lov om ændring af lov om ekstra- 

ordinære beskæftigelsesfremmende foranstalt- 
ninger i kommuner og amtskommuner. (For- 
længelse af  loven). 

(Fremsat 4/5 83. Første behandling 10/5 
I 83. Betænkning 27/5 83). 

Der var ikke stillet ændringsforslag. 

Lovforslaget sattes til forhandling. 

Forhandling 

Ritt Bjerregaard (S): 
Vi har nu behandlet dette lovforslag, der 

forpligter kommuner og amtskommuner til 
fortsat at stille beløb til rådighed for bekæm- 
pelse af ungdomsarbejdsløsheden, i udvalget. 
Vi understregede allerede ved førstebehand- 
lingen, at vi var glade for, at vi var nået så 
langt i forhandlingerne med regeringen. 

Hvis dette skal tages som et eksempel på, 
hvad regeringen har nået med hensyn til be- 
kæmpelse af ungdomsarbejdsløsheden, så er 
det ikke meget, og det er ikke en forstærket 
indsats. Hvis det skal tages som eksempel på 
tilpasningsevnen hos regeringen i forhold til 
andre partiers opfattelse af bekæmpelse af 
ungdomsarbejdsløsheden, så er vi nået et 
stykke længere. 

Vi havde 2 udestående problemer i forbin- 
delse med lovforslaget. For det første spørgs- 
målet om at give mulighed for, at kommu- 
nerne også kunne bruge midlerne til bygge- 
og anlægsarbejder. Vi erklærede ved første- 
behandlingen, at det var vi villige til at drøf- 
te, men vi var skeptiske over for muligheden 
for at finde en løsning. Det har vist sig, at 
vores skepsis var velbegrundet, vi har ikke 
fundet nogen løsning, og det er vi ikke util- 
fredse med. 

Det andet udestående punkt var social- og 
sundhedsuddannelserne på EFG-området. 
Her har vi fundet en løsning, der betyder, at 
de faglige udvalg nu skal udarbejde et for- 
slag, og når det foreligger, vil vi drøfte, hvor- 
dan vi kan komme videre. Det hilser vi med 
tilfredshed. 

Vi efterlyser stadig væk. den forstærkede 
indsats til bekæmpelse af ungdomsarbejds- 
løsheden. Vi mener, at der mangler afgøren- 
de tiltag i forbindelse med praktikpladserne, 
og vi mener stadig væk, at der mangler afgø- 
rende tiltag i forbindelse med de enlige for- 
sørgere, de 20-25-årige. Vi er desværre ikke 
nået videre med forslaget om en ungdomsga- 
ranti, så den sag vil vi politisk følge op dels i 
de videre debatter, dels i arbejdet her i folke- 
tinget. 

Hermed sluttede forhandlingen. - - 

Afstemning 



12345 31/5 83: 2. beh. af f. t. l. vedr. ekstraord. beskæftigelsesfremmende foranstaltninger - 12346 

§§ 1 og 2 
vedtoges uden afstemning. 

Lovforslagets overgang til tredje behand- 
ling 
vedtoges uden afstemning. 

Formanden: 
Jeg foreslår, at dette lovforslag går direkte 

til tredje behandling uden fornyet udvalgsbe- 
handling. Hvis ingen gør indsigelse mod det- 
te forslag, betragter jeg det som vedtaget. 
(Ophold). Det er vedtaget. 

Den næste sag på dagsordenen var: 

12) Anden behandling af lovforslag nr. L 123: 
Forslag til lov om landsspil i forbindelse 

med hestevæddeløb (V 6-spil). 
,  (Fremsat 27/1 83. Første behandling 11/2 
83. Betænkning 27/5 83). 

Der var stillet 9 ændringsforslag i betænk- 
ningen. 

Uden for betænkningen val' J der stillet 4 
ændringsforslag af ministeren for skatter og 
afgifter (se nedenfor). 

Ændringsforslag 

Af ministeren for skatter og afgifter: 

Til § 3 

1) I stk. 3 og stk. 5 udgår »eller anpartsha- 
verne«. 

2) Stk. 5, sidste pkt., affattes således: 
»Om anvendelsen af den herefter tilbagevæ- 
rende selskabsformue tages bestemmelse på 
finansloven.« 

3) I stk. 6 udgår »eller anpartsselskabslo- 
ven«. 

Til § 6 

4) Stk. 3 udgår. 

Bemærkninger 
Til nr. I og 3 

Ændringerne er af redaktionel karakter og 
' er en følge af, at bevillingen efter ændrings- 

forslaget til § 2, stk. 1, skal gives til et aktie- 
selskab. 

Til nr. 2 

I § 3, stk. 5, er der fastsat nærmere regler 
for, hvorledes der i tilfælde af selskabets op- 
løsning skal forholdes med den tilbageværen- 
de selskabsformue. 

Efter ændringsforslaget til § 2, stk. 1, er 
Dansk Tipstjeneste A/S eneaktionær i selska- 
bet, og dets aktier vil blive indløst til pari- 
kurs med tillæg af et beløb svarende til, hvad 
der i årenes løb er udbetalt mindre end 6 pet. 
i årligt udbytte. For så vidt angår eventuel 
overskydende formue findes det rigtigst, at 
beslutning om anvendelsen af midlerne træf- 
fes på finansloven. 

Til nr. 4 

I lovforslagets § 6, stk. 3, er det fastsat, at 
den del af selskabets overskud, som skal an- 
vendes til formål inden for hestevæddeløbs- 
sporten, fordeles af selskabets bestyrelse. Ef- 
ter ændringsforslaget til § 2, stk. 1, bliver 
V 6-selskabet et datterselskab af Dansk Tips- 
tjeneste. Som det fremgår af bemærkningerne 
til ændringsforslaget, skal der i bestyrelsen, 
ud over repræsentanter for hestevæddeløbs- 
sporten, være en af ministeren for skatter og 
afgifter udpeget formand samt repræsentan- 
ter for de formål, der får andel i tipsover- 
skuddet. Med denne sammensætning findes 
det ikke hensigtsmæssigt, at bestyrelsen skal 
fordele de midler, der tilfalder hestevædde- 
løbsformål, hvorfor det foreslås, at bestem- 
melsen udgår af lovforslaget. 

Det er tanken at opfordre trav- og galop- 
sportens organisationer til at oprette et fælles 
organ, som kan modtage og fordele det over- 
skudsbeløb, der tilfalder hestesporten. 

Lovforslagets paragraffer, ændringsforsla- 
gene og spørgsmålet om lovforslagèts over- 
gang til tredje behandling sattes til forhand- 
ling under ét. ) 

Ingen bad om ordet. 

Afstemning 

§ 1 og ændringsforslag nr. I i betænknin- 
gen 
vedtoges uden afstemning. 


